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MTÜ PIIRVEERE LIIDER 

JUHATUSE PROTOKOLL nr 6 

 

Räpina/veeb                                                                                                  13. detsember 2024 

 

Algus: 9:00 

Lõpp: 10:00 

Osalesid: Margus Alver, Margus Karro, Kaidi Kerdt, Raul Kudre, Kai Kalberg-Kukk, Ragner 

Lõbu, Mariliis Raidma, Signe Zupsmann, Ester Valgemäe 

Puudusid: Enel Liin, Rutt Riitsaar, Aino Suurmann 

Kutsutud: Endla Mitt, Mihkel Peedimaa, Gerda Raig 

Juhatuse koosolek on otsustusvõimeline. 

Päevakord: 

1. Paremusjärjestuse ettepaneku kinnitamine (elukeskkonna arendamise meede ja 

ettevõtluse arendamise meede) 

2. Info  

 

         1. Paremusjärjestuse ettepaneku kinnitamine (elukeskkonna arendamise meede ja  

ettevõtluse arendamise meede) 

MTÜ Piiriveere Liider 2024. aasta tavameetmete taotlusvooru projektitaotluste vastuvõtuaeg 

oli 16.september - 08.oktoober 2024. Nimetatud taotlusvooru Hindamiskomisjoni koosseis 

kinnitati 22.10.2024 tegevjuhi käskkirjaga. Hindamiskomisjoni liikmed hindasid 

projektitaotlusi e-PRIA keskkonnas perioodil 31.10.-28.11.2024. 

Kõik  2024. aasta  taotlusvooru hindamiskomisjoni liikmed on täitnud vastavalt MTÜ 

Piiriveere Liidri „Projektitaotluste menetlemise ja hindamise korrale“ (edaspidi Hindamiskord) 

„Huvide konflikti puudumise kinnituse ning konfidentsiaalsuse kinnituse“ ja selle 

allkirjastatult büroole edastanud hiljemalt 22.10.2024. Hilisem suhtlus taotlejatega toimub 

hindamiskomisjoni esimehe poolt. 

11.11.2024 viidi läbi projektide kaitsmise koosolek Piiriveere Liidri büroos, millele järgnes 

paikvaatus taotlejate juures kohapeal. Paikvaatlusel külastati 10 toetustaotluse objekti. 

Projektide kaitsmise koosolekul tutvustas hindamiskomisjonile oma projekti 9 taotlejat.  



MTÜ Piiriveere Liider 2024. aasta tavameetmete taotlusvoorus avatud strateegia kolme 

meetmesse, elukeskkonna arendamine (meede 1),  ettevõtluse arendamine (meede 2) ja 

teadmiste ja oskuste arendamine (meede 3), esitati kokku 24 projektitaotlust.  

Ettevõtluse arendamise meetmesse esitatud 12 taotlusega soovitakse toetust 125 094,30 eurot, 

meetme eelarveks 234 193 eurot. Nimetatud meetmes on maksimaalselt lubatud toetussumma 

75 000 eurot. 

Elukeskkonna arendamise meetmesse esitati kokku 12 investeeringuprojekti, millega kokku 

küsitakse toetust 271 598,40 eurot, meetme eelarve 156 129 eurot. Meetmes on maksimaalselt 

lubatud toetussumma 50 000 eurot.  

Teadmiste ja oskuste arendamise meetme eelarve 104 086 eurot. Meetmesse ei esitatud 2024 

aasta taotlusvoorus ühtegi toetustaotlust. 

Kõik esitatud 24 projektitaotlust saadeti hindamiskomisjonile sisuliseks hindamiseks toetuse 

summas kokku 396 692,70 eurot. Käesolevaks vooruks kinnitatud eelarve on 494 408 eurot. 

Projektitaotluse kinnitamise otsuse saamiseks peab taotlus vastama kohaliku tegevusrühma 

strateegiale ning hindamiskriteeriumite miinimumnõuetele. Kui taotlus saab vähem kui 60% 

maksimumpunktidest (vähem kui 1,8 keskmist hindepunkti), siis taotlust ei toetata. Taotlust ei 

toetata ka juhul, kui strateegia meetmele ettenähtud eelarvevahendeid ei jätku enam ühegi 

projektitaotluse kinnitamiseks. 

Kuulati: PVL juhatuse esimees annab sõna tegevjuht Endlale, kes andis ülevaate taotlusvooru 

taotlemise ajast, meetmetest ning palus jätkata 2024 aasta taotlusvooru tutvustamisega 

hindamiskomisjoni esimehel Mihkel Peedimaal. Hindamiskomisjoni esimees tõi välja, et 

toetustaotlused olid kohati ebaühtlase kvaliteediga. Tuli ette toetustaotlusi, mille idee oli kirja 

pandud hästi, aga paikvaatluse/kaitsmise koosolekul ei olnud põhjendused piisavad. 

Toetustaotlust kirjutades võiks taotleja selgelt välja tuua hindajale olulise teabe. Samuti on 

kahju sellest, et oli selliseid taotlusi, mis ei ületanud hindamiskriteeriumite miinimumnõuet. 

Mihkel toob välja, et hindamiskomisjoni arusaam taotluste osas oli pigem ühtlane. Juhatuse 

liikmete seast soovitakse teada, kas oli uudseid projektitaotlusi. Hindamiskomisjoni esimees 

toob välja, et oli huvitavaid toetustaotlusi, aga üheselt konkreetset välja tuua keeruline. Mihkel 

leiab, et olid hindamiskriteeriumite punktid, mille osas hindamiskomisjoni liikmetel tekkis 

enim arutelu. Kohati oli keeruline hinnata toetustaotluse uudsuse, koostöisuse ja panus 

rohepöördesse aspekte. Ettevõtluse puhul oli koostöisuse punkt enim arutelu tekitav. E-PRIA 

keskkonnas on tähemärkidega piiratud tekstiosa ja seega ei olnud tekstiosad eriti pikad ja 

põhjendused mõnede kriteeriumite kohta oleks võinud olla põhjalikumad. Mihkel toob välja, 

et omaosaluse põhjendus võiks olla ettevõtluse projektide puhul selleks, et hindajal oleks 

andmed selle kohta, et taotleja on suuteline projektitaotluse ellu viima. Piiriveere Liidri büroo 

poolt on tulnud info, et sel perioodil sõltub KTR-i majanduslik seis taotlejate projektide 

elluviimisest. Juhatuse liikmed soovivad teada, kas paikvaatlus on vajalik ja annab infot 

taotluse kohta. Hindamiskomisjoni esimees toob välja, et paikvaatlus on vajalik ja annab 

täiendavat infot taotluse kohta, aga alati ei tule kohe kõigi oluliste täpsustamist vajavate 

detailide peale. Juhatuse liige soovib teada, kas paikvaatluse puhul oli kasu ka neile, kes ei 

ületanud hindamiskriteeriumite miinimum lävendit. Paikvaatlusel saab infot ja samas tulevad 

esile ka kitsaskohad. Hindamiskomisjoni esimees soovitab kindlasti küsida tagasisidet enda 

toetustaotluse kohta kohe, kui kõik toetustaotlustega seonduv on värskelt meeles. Juhatuse liige 



märgib, et paremusjärjestuse kokkuvõtet lugedes jäi rohepöörde kriteerium tema jaoks 

segaseks ning edaspidi võiks see olla konkreetsemalt esitatud. Hindamiskomisjoni esimees 

toob välja, et rohepöörde hindamisel tekivad eriarvamused, sest kõigil on enda nägemus ja 

kogu hindamise protsess on subjektiivne. Ühiselt arutleti hindamiskriteeriumite üle ja tehti 

ettepanek kokkusaamiseks enne 2025. aasta märtsi taotlusvooru. Kokkusaamisel osaleksid 

juhatuse liikmed ja hindamiskomisjoni liikmed, selleks et hindamiskriteeriumid koos üle 

vaadata ja vajadusel lisada hindamiskriteeriumitele selgitavad täpsustused.  

 

❖ Projektitaotluste paremusjärjestuse kinnitamine (Meede 1, elukeskkonna 

arendamine toetada 7 taotlust toetuse kogusummas 156 128,22   eurot). 

Piiriveere Liider põhikirja 6.6.5. on taotlusvooru paremusjärjestuse ettepaneku kinnitamine 

juhatuse pädevuses. Mittetulundusühingute seaduse § 29 lg 1 kohaselt võib juhatus võtta vastu 

otsuseid, kui sellel koosolekul osaleb üle poole juhatuse liikmetest. Haldusmenetluse seaduse 

§ 10 alusel taandas ennast taotlusvooru meetme 1 paremusjärjestuse kinnitamisest 5 juhatuse 

liiget (Enel Liin 84114 , Raul Kudre 84114, Ester Valgemäe 84114, Aino Suurmann 1501, Rutt 

Riitsaar 84114). Hääletamisest võtsid osa 7 liiget (Margus Alver 02202, Margus Karro 47111, 

Kaidi Kerdt 94992, Kai Kalberg-Kukk 70221, Ragner Lõbu 94992, Mariliis Raidma 94992, 

Signe Zupsmann 55202) 

Hääletus: Poolt 7, vastu 0, erapooletu 0 

OTSUS nr 6.1: Võttes aluseks Piiriveere Liider põhikirja 6.6.5 kinnitada 2024. a  taotlusvooru 

meede 1, elukeskkonna arendamine projektitaotluste paremusjärjestuse ettepanek toetuse 

kogusummas 156 128,22  eurot vastavalt lisale 1. 

 

❖ Projektitaotluste paremusjärjestuse kinnitamine (Meede 2, ettevõtluse 

arendamine toetada 7 taotlust toetuse kogusummas 76 387,63 eurot). 

Piiriveere Liider põhikirja 6.6.5. on taotlusvooru paremusjärjestuse ettepaneku kinnitamine 

juhatuse pädevuses. Mittetulundusühingute seaduse § 29 lg 1 kohaselt võib juhatus võtta vastu 

otsuseid, kui sellel koosolekul osaleb üle poole juhatuse liikmetest. Haldusmenetluse seaduse 

§ 10 alusel taandas ennast taotlusvooru meetme 1 paremusjärjestuse kinnitamisest 5 juhatuse 

liiget (Enel Liin 84114 , Raul Kudre 84114, Ester Valgemäe 84114, Aino Suurmann 1501, Rutt 

Riitsaar 84114). Hääletamisest võtsid osa 7 liiget (Margus Alver 02202, Margus Karro 47111, 

Kaidi Kerdt 94992, Kai Kalberg-Kukk 70221, Ragner Lõbu 94992, Mariliis Raidma 94992, 

Signe Zupsmann 55202) 

Hääletus: Poolt 7, vastu 0, erapooletu 0 

OTSUS nr 6.1: Võttes aluseks Piiriveere Liider põhikirja 6.6.5 kinnitada 2024. a  taotlusvooru 

meede 2, ettevõtluse arendamine projektitaotluste paremusjärjestuse ettepanek toetuse 

kogusummas 76 387,63 eurot vastavalt lisale 2.  

Ragner Lõbu lahkus koosolekult 9.39 

 



2. Info  

Kuulati: tegevjuht Endla annab teada, et on tulnud koostööpakkumine seoses kollaste 

raamidega. Tegemist on kollaste raamide jätkuprojektiga, mille juhtpartneriks on Tartumaa 

Arendusselts. Tartumaa Arendusselts on esitanud esialgne kontseptsiooni, mille järgi 

toimuks projektitegevused kahes osas. Esimene osa on ettevalmistavad tegevused aprill 

2025-aprill 2026, mille käigus toimuksid erinevad kohtumised projektipartnerite vahel, 

õppereisid-valmiks projekti kontseptsioon. Põhiprogramm oleks ajavahemikus aprill 2026-

aprill 2028, mis on suunatud kogukondade võimestamisele. Samuti soovitakse kaasata 

välispartnereid. Võib olla võimalus osaleda ainult ühes pooles projektitegevustes. Kollaste 

akende jätkuprojekti vajadus tuleneb sellest, et NG leping lõppeb. Projekti lõppemisega 

võib tulla nõue raamide eemaldamise kohta ja sellega seoses peame mõtlema raamide 

tulevikule. Juhatuse liikmetelt tuli ettepanek osaleda koosolekutel ja vaadata, mis suunas 

projekti idee liigub ja seejärel teha osalemise/mitteosalemise otsus. Samuti kaaluda varianti 

ehk osaleda ainult ettevalmistavates tegevustes ja vaadata üle ressursid, mida ollakse 

valmis panustama projekti. Seoses eelmise strateegia perioodi jääkidega tegi Endla 

erinevaid õppereiside päringuid ja on laekunud pakkumine Rootsi kagupiirkonna 

tegevusrühmalt. Juhatus liikmed on arvamusel, et ollakse avatud õppereiside pakkumistele. 

Endla palub juhatuse liikmetelt ettepanekuid, kui suure grupiga planeerida visiiti ja mitme 

päevast. Arvati, et 2-3 päeva Rootsis kohapeal on piisav ja samuti tehti ettepanek vaadata 

lennupileteid alternatiiviks laevareisile. Endla annab teada, et Piiriveere Liider 

strateegiamuudatus on edastatud ülevaatamiseks ministeeriumile ja kui oleme saanud 

heakskiitmise otsuse, siis saame alustada ESF+ meetme vooru planeerimisega. Järgmiseks 

juhatuse koosolekuks tuleb esitada hindamiskomisjoni liikmed ESF+ meetmesse. 

Ettepanek järgmiseks juhatuse koosolekuks on jaanuari lõpp veebruari algus. Toodi välja, 

et kuna 2024. aasta taotlusvoorus oli toetustaotluste esitamine elukeskkonna meetmesse 

suurem kui ettevõtluse meetmesse ja sellega seoses sooviti teada, millal toimub jääkide 

taotlusvoor. Endla annab teada, et PVL strateegia 2024-2027+ järgi on meetmejääkide voor 

planeeritud aastaks 2027. Tehti ettepanek vajadusel meetmete % üle vaadata peale märtsi 

2025 taotlusvooru. Endla juhib tähelepanu, et meetmete % osakaal on paika pandud 

strateegias ja voorudes meetmete protsendi osakaalu muutmiseks tuleks läbi viia strateegia 

muudatus. Arvati, et jätkata praeguste protsentide osakaaluga ja peale 2025. aasta 

taotlusvoorusid vaadata uuesti üle, kui tekib selleks vajadus. Juhatus võttis info teadmiseks. 

 

Juhatas  

 Protokollis 

(allkirjastatud digitaalselt)  

Raul Kudre (allkirjastatud digitaalselt) 

Juhatuse esimees Gerda Raig 

 meetme- ja infospetsialist 

  

 


